

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/559).*

159 (VI). Petition from the Fon of Bali and the Bali Native Authority concerning the Cameroons under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session the petition from the Fon of Bali and the Bali Native Authority (T/Pet.4/43), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative,

Having taken note of the oral statement of the special representative on this petition,

Having noted the assurance of the Administering Authority that no discrimination among various tribal groups is allowed by the local administration,

The Trusteeship Council

Expresses the hope that in dealing with different tribal groups the Administering Authority will continue its policy of equal treatment;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/560).*

160 (VI). Petition from Mr. R. N. Ayuk concerning the Cameroons under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session the petition from Mr. R. N. Ayuk (T/Pet.4/49), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative,

Having taken note of the observations of the Administering Authority (T/511) as well as of the oral statement of the special representative on this petition,

Having noted the statement of the Administering Authority that the petitioner is availing himself of his statutory right under section 22 (1) of the Education Ordinance to appeal formally against the decision complained of to the Regional Board of Education and that,

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/559).*

159 (VI). Pétition du Fon de Bali et de la Bali Native Authority concernant le Cameroun sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné le général Gibbons comme représentant spécial, la pétition du Fon de Bali et de la *Bali Native Authority* (T/Pét. 4/43),

Ayant pris acte de l'exposé oral du représentant spécial sur cette pétition,

Ayant pris acte de l'assurance donnée par l'Autorité chargée de l'administration que l'administration locale ne tolère pas qu'il soit fait une discrimination entre les diverses tribus,

Le Conseil de tutelle

Exprime l'espoir que, dans ses rapports avec les différentes tribus, l'Autorité chargée de l'administration poursuivra sa politique d'égalité de traitement;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/560).*

160 (VI). Pétition de M. R. N. Ayuk concernant le Cameroun sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, la pétition de M. R. N. Ayuk (T/Pét.4/49), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné le général Gibbons comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/511) ainsi que de l'exposé oral du représentant spécial sur cette pétition,

Ayant pris acte de la déclaration de l'Autorité chargée de l'administration, d'où il ressort que le pétitionnaire se prévaut du droit statutaire qui lui est reconnu aux termes de la section 22 (1) de l'*Education Ordinance* pour faire formellement appel de la décision